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Protokół nr XLII/18 

z obrad XLII sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 31 sierpnia 2018 r. 

 

 

 

AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 

− OTWARCIE OBRAD XLII SESJI RADY GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XLII sesji Rady 

Gminy Stargard w dniu 31 sierpnia 2018 roku o godz. 10.00 

− STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 

było 15 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 

sesji, a także Wójta Gminy Kazimierza Szarżanowicza, Zastępcę Wójta Jerzego 

Makowskiego, Skarbnik Gminy Bernadetę Opasińską, Sekretarz Gminy Danutę Żygadło, 

Radcę Prawnego Patrycję Rybak-Dębińską, Sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu), Pana Krystiana Witenberga przedstawiciela firmy ELTEL oraz 

przedstawicieli prasy. 

− ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 

Porządek obrad XLII sesji Rady Gminy Stargard, jaki otrzymali radni, przedstawiał się 
następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XLII sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

‒ przyjęcie protokołu Nr XLI/18 z obrad sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się 
w dniu 29 czerwca 2018 r. 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XVIII/141/08 Rady Gminy Stargard 

Szczeciński z dnia 13 czerwca 2008 roku 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Stargard dla przebiegu linii elektroenergetycznej 220 kV 

w obrębach Lipnik, Grzędzice, Żarowo, Rogowo, Lubowo i Warchlino 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto Stargard na 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Budowa oświetlenia fragmentu ulicy Podleśnej 

w Stargardzie” 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze 

inkasa 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stargard 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2018 – 2029. 

11. Informacja Wójta Gminy o zagospodarowaniu przejmowanego mienia od Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa  
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Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

12. Informacja Wójta Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie 

sporządzania lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy  

Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

13. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I- sze półrocze 2018 roku oraz 

ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2018/2019 

Stanowisko Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

14. Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy 

Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

15. Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych – 

wyjazd komisji w teren 

Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

16. Opinia Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w zakresie procedury sprzedaży 

działek gminnych oznaczonych numerami geodezyjnymi 171, 172, 173 i 174, położonych 

w obrębie Strachocin  

17. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

18. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

19. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

20. Wolne wnioski i zapytania 

21. Sprawy różne 

22. Ustalenie terminu następnej sesji 

23. Zamknięcie obrad sesji 

Po odczytaniu powyższego porządku obrad przez Przewodniczącego Rady i wobec braku 

uwag, Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 15 głosami 

„za”, 0 głosów „przeciw” i  0 głosów „wstrzymujących się”, przyjęła porządek obrad XLII 

sesji Rady Gminy Stargard i według tego porządku obradowała. 

− PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XLI/18 Z XLI OBRAD SESJI RADY GMINY STARGARD 
Z DNIA 29 CZERWCA 2018 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z obrad XLI sesji Rady Gminy z dnia 29 czerwca 2018 r. bez odczytywania. 

Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XLI sesji 

Rady Gminy z dnia 29 czerwca 2018 r. 

AD 2. INTERPELACJE RADNYCH 

Interpelacje nie zostały zgłoszone. 

AD 3. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHYLENIA UCHWAŁY NR XVIII/141/08 
RADY GMINY STARGARD SZCZECIŃSKI Z DNIA 13 CZERWCA 2008 ROKU  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
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podjęła uchwałę NR XLII/294/18 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XVIII/141/08 Rady 

Gminy Stargard Szczeciński z dnia 13 czerwca 2008 roku, która stanowi załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. 

AD 4. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA MIEJSCOWEGO PLANU 
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO GMINY STARGARD DLA 
PRZEBIEGU LINII ELEKTROENERGETYCZNEJ 220 KV W OBRĘBACH LIPNIK, 
GRZĘDZICE, ŻAROWO, ROGOWO, LUBOWO I WARCHLINO 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Radny Mariusz Sikorski zapytał przedstawiciela firmy ELTEL, czy temat ustanawiania 

służebności przesyłu, o którym była mowa na spotkaniach z osobami zainteresowanym, został 

załatwiony? 

Przedstawiciel firmy Pan Krystian Witenberg, powiedział, że 25 % spraw związanych 

z uregulowaniem służebności jest załatwione.  

Kolejno Radny Mariusz Sikorski zapytał czy wszyscy właściciele będą objęci ustanowieniem 

służebności przesyłu. Odpowiadając na pytanie Pan Krystian Witenberg powiedział, że 

służebnością przesyłu zostaną objęci wszyscy właściciele, których działki leżą w pasie 

technologicznym. 

Wobec powyższego Radny Sikorski zapytał jak to się ma do informacji, którą otrzymał od 

właściciela terenu, że inwestor wystąpił do sądu o zasiedzenie działki, gdzie miała być 
ustanowiona służebność. 

Przedstawiciel firmy powiedział, że nie zna tej sytuacji i musiałby ten fakt wyjaśnić z działem 

prawnym. Jednocześnie wyjaśnił, że takie sytuacje mogą mieć miejsce, gdy właściciele mają 
dużo większe oczekiwania finansowe. 

Następnie z uwagi na brak innych pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XLII/295/18 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard dla przebiegu linii elektroenergetycznej 

220 kV w obrębach Lipnik, Grzędzice, Żarowo, Rogowo, Lubowo i Warchlino, która stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

AD 5. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA POMOCY FINANSOWEJ 
GMINIE MIASTO STARGARD NA DOFINANSOWANIE ZADANIA POD NAZWĄ 
„BUDOWA OŚWIETLENIA FRAGMENTU ULICY PODLEŚNEJ W STARGARDZIE” 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Radny Maciej Lipka powiedział, iż nie ma zasadności podważenia postawienia lampy w tym 

miejscu. Jest to skrzyżowanie dróg, jest przejście dla pieszych oraz jest przystanek 

autobusowy. Natomiast patrząc na uzasadnienie projektu i wcześniejszych dyskusji na 

posiedzeniach komisji, sprawa toczy się od października 2017 roku, w lutym Gmina wyraziła 

zgodę na chęć przystąpienia to tego działania. Natomiast w budżecie na ten rok nie ma 

przewidzianych środków na inwestycje na oświetlenie niebezpiecznych miejsc. Takim 

miejscem jest skrzyżowanie Grzędzice – Żarowo. Następnie Radny Lipka powiedział, że ta 

sprawa powinna funkcjonować w ramach rady już od października ubiegłego roku. Kolejno 
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Radny zapytał Wójta czy można liczyć na dopisanie do budżetu postawienia lamp w takich 

miejscach, które mają znaczenie dla mieszkańców, jak przejścia dla pieszych. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, powiedział, że rzeczywiście ten temat trwa już 
dosyć długo. Jest to jakieś niedopatrzenie z jego strony, czy też ze strony pracowników, że nie 

znalazło się to w budżecie. Jeżeli chodzi o to miejsce, jest ono zasadne. Jest to udział Gminy 

i korzystamy z okazji, że nie musimy budować dużej sieci, aby oświetlić skrzyżowanie. 

Następnie Wójt Gminy odpowiedział, że w tej chwili nie ma możliwości wpisania do tego 

budżetu skrzyżowania Grzędzice – Żarowo, ale do nowego budżetu na 2019 rok, będzie 

proponował wpisanie tego zadania. 

Kolejno Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet, 

słowem komentarza potwierdził słowa Radnego Lipki i powiedział, że jest to ważne miejsce 

na posadowienie lampy i poprawy bezpieczeństwa mieszkańców. Jednocześnie powiedział, że 

takich miejsc jest więcej, ale też zwrócił uwagę na miejscowość Kolonia Dolna Grabowo, 

gdzie na długości całej miejscowości nie ma lamp i też jest przejście dla pieszych. O tej 

miejscowości nie pamięta się przy planowaniu oświetlenia. Co prawda jest to przy drodze 

wojewódzkiej, ale są to też mieszkańcy gminy. Jest tam niebezpiecznie. Nie ma pobocza, 

a ograniczenie prędkości jest do 70 km na godzinę, pomimo, że jest to teren zabudowany. 

Radny Mateusz Jarosz powiedział natomiast, że nie ma pokończonych gminnych tematów 

oświetlenia, gdzie są projekty, tak jak Święte. Projekt jest od pięciu lat. Mieszkańcy proszą 
się o cztery lampy, a tu wchodzi nowy temat. Kolejno Radny odniósł się do skrzyżowania 

Grzędzice – Żarowo, gdzie Komisja po wyjazdach w teren, zgłaszała potrzebę jego 

oświetlenia. 

Przewodniczący Rady Edward Kosmal powiedział, że przy planowaniu nowego budżetu 

trzeba złożyć wniosek na zapotrzebowanie oświetlenia. 

Natomiast Radny Mariusz Sikorski powiedział, że w zeszłym roku złożył wniosek 

o oświetlenie tego skrzyżowania i się nie znalazł w budżecie. 

Kolejno Radny Mariusz Sikorski zwrócił się do Wójta z zapytaniem, kto będzie płacił za 

oświetlenie. Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, iż 
najprawdopodobniej jest to na jednym pomiarze z miastem i serwis też. Jednocześnie Wójt 

przyznał, że o tym nie rozmawiano. Radny Sikorski powiedział, że skoro podpisujemy 

porozumienie to warto, aby się to w nim znalazło.  

Radny Józef Tracz zwrócił uwagę na kwestię obsługi tej lampy. Wójt Gminy powiedział, że 

będzie w eksploatacji miasta.  

Przewodniczący Rady Edward Kosmal powiedział, że jest to ich lampa i na ich terenie, to 

naturalne, że koszty są po ich stronie. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 13 głosami za, 

• 2 głosami przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLII/296/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miasto 

Stargard na dofinansowanie zadania pod nazwą „Budowa oświetlenia fragmentu ulicy 

Podleśnej w Stargardzie”, która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

AD 6. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZWOŁANIA ZEBRANIA WIEJSKIEGO 
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Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wniosek Komisji Gospodarki 

Mienia Komunalnego i Budżetu do powyższego projektu uchwały w sprawie zwołania 

zebrania wiejskiego. Wniosek stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Wniosek Komisji dotyczy zmiany ustalenia terminu zebrania i wyznaczenia terminu na dzień 
10 września oraz jeśli chodzi o wyznaczenie przewodniczącego zebrania, poprzez 

wyznaczenie spośród radnych kolejnego radnego na przewodniczącego zebrania.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej 

wymienionej uchwały uwzględniający zmiany wniesione przez wniosek komisji i poprosił 

radnych o pytania oraz uwagi. 

Radny Janusz Łojko zaproponował, aby nie zmieniać terminu zebrania na dzień 10 września 

i pozostawić tak, jak jest w pierwotnym projekcie, podkreślając przy tym, że włożył dużo 

pracy, aby to zebranie odbyło się w tym terminie. Radny powiedział, iż nie wie, czym się 
kierowano wnioskując o zmianę terminu. Jednocześnie powiedział, że zmiana tego terminu 

może mieć wpływ na frekwencję na zebraniu. 

Radny Józef Tracz wyjaśnił, kwestię wyznaczenia drugiej osoby na przewodniczącego 

zebrania. Radny powiedział, że jest to między innymi konsekwencją poprzedniej uchwały 

i braku obecności jedynej osoby wyznaczonej na przewodniczącego zebrania, które 

w związku z tym, nie mogło się odbyć i jest po to, aby uniknąć takiej sytuacji. Kolejno Radny 

Tracz powiedział, że zmiana terminu spowodowana jest powziętą informacją od Wójta 

Gminy, iż może być problem wprowadzenia nowego sołtysa, jako inkasenta. Radny poruszył 

też kwestię uchwalenia środków funduszu sołeckiego.  

Odnosząc się do funduszu sołeckiego Radny Janusz Łojko powiedział, że będzie zebranie 

i fundusz będzie uchwalony w terminie. Jeżeli chodzi o sprawę inkasenta to nie wiadomo, ile 

osób będzie płacić podatki do sołtysa. Dlatego nie widzi, czy jest to zasadne, by zmieniać 
termin zebrania. Radny poprosił, aby nie zmieniać daty, ponieważ nie poprawi to sytuacji. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 

powiedziała, że zmiana terminu podyktowana jest tym, żeby zabezpieczyć miejscowość 
w środki z funduszu. Rozumie, że może zebranie zwołać rada sołecka, mogą mieszkańcy, ale 

co się wydarzy jak tak się nie stanie. 

Następnie po krótkiej dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 

komisji dotyczący zmiany w projekcie uchwały, ustalenia terminu zebrania na dzień 10 

września. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 0 głosami za, 

• 15 głosami przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

odrzuciła wniosek dotyczący zmiany w projekcie uchwały ustalenia terminu zebrania na 10 

września. 

Kolejno Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek komisji dotyczący 

wprowadzenie do projektu uchwały zapisu wyznaczenia dodatkowej osoby na 

przewodniczącego zebrania w przypadku nieobecności wcześniej wyznaczonego 

przewodniczącego, w paragrafie 3, który brzmiałby: 

„Paragraf 3 ust. 1. Na przewodniczącego zebrania wyznacza się radnego Pana Janusza Łojko. 

Ust. 2. W przypadku nieobecności osoby wyznaczonej na przewodniczącego w ust. 1, na 

przewodniczącego zebrania wyznacza się radną Panią Wiesławę Kuśnierz.” 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosami przeciw, 
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• 0 głosów wstrzymujących się, 

przyjęła wniosek dotyczący wprowadzenia do projektu uchwały zapisu wyznaczenia 

dodatkowej osoby na przewodniczącego zebrania w przypadku nieobecności wcześniej 

wyznaczonego przewodniczącego, w paragrafie 3, który brzmi:  

„Paragraf 3 ust. 1. Na przewodniczącego zebrania wyznacza się radnego Pana Janusza Łojko. 

Ust. 2. W przypadku nieobecności osoby wyznaczonej na przewodniczącego w ust. 1, na 

przewodniczącego zebrania wyznacza się radną Panią Wiesławę Kuśnierz.” 

Następnie Radny Mariusz Sikorski powiedział, że dobrze byłoby gdyby taki zapis stał się 
w przyszłości standardem. Na co Przewodniczący Rady potwierdził, iż jest to słuszna uwaga, 

jako zasada. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej 

wymienionej uchwały ze zmianami i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLII/297/18 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego ze zmianami, która 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

AD 7. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY UCHWAŁY W SPRAWIE POBORU 
PODATKÓW W DRODZE INKASA 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLII/298/18 w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków 

w drodze inkasa, która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

AD 8. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA WYNAGRODZENIA WÓJTA 
GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały.  

Kolejno Przewodniczący Rady odczytał pismo ze stanowiskiem Wojewody 

Zachodniopomorskiego odnośnie obowiązywania rozporządzenia w sprawie obniżenia 

wynagrodzenia i dostosowania uchwał do obowiązujących przepisów prawa. Po odczytaniu 

ww. pisma Przewodniczący Rady poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały.  

Wobec błędnego policzenia głosów przeprowadzonego głosowania nad projektem uchwały, 

Przewodniczy zarządził reasumpcję głosowania.  

Po reasumpcji głosowania Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali 

podczas głosowania: 

• 8 głosami za, 

• 4 głosami przeciw, 
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• 3 głosami wstrzymującymi się, 

podjęła uchwałę NR XLII/299/18 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Stargard, 

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

AD 9. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU GMINY NA 2018 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Radny Józef Tracz odniósł się do inwestycji budowy drogi w Grzędzicach i obaw 

o dofinansowanie do tej inwestycji. Radny wyjaśnił, iż jego obawy wynikają z tego, że 

wcześniej we wniosku o dofinansowanie kwota inwestycji wynosiła 12,2 mln zł, a kwota 

dofinansowania wynosi minimum 50 % wydatków kwalifikowanych, czyli 6,1 mln zł. Po 

zmianie w lipcu zmieniła się ogólna kwota wydatków na kwotę 10 mln zł. Natomiast uchwała 

odnośnie dofinansowania, która funkcjonuje jest dalej z marca. Stąd też obawa, czy kwota 

dofinansowania, pozostanie na tym poziomie. Radny powiedział, że wczoraj wniosek 

o zmianę kosztów, na jakie gmina mogłaby zmienić, tj. z 12 mln na 10 mln był zablokowany 

oraz zapytał czy kwota ta 10 mln jest odblokowana i czy kwota 6,1 mln zł funkcjonuje we 

wniosku. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz potwierdził, że zmiana została dokonana i tak 

traktuje te zapewnienia i uchwałę Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLII/300/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., która stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

AD 10. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA ZMIANY WIELOLETNIEJ 
PROGNOZY FINANSOWEJ GMINY STARGARD NA LATA 2018 – 2029. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, powiedział, że w związku ze zmianami 

w wieloletniej prognozie finansowej oraz pojawieniem się w roku 2022 wolnych środków, 

proponuje uwzględnienie rozbudowy szkoły w Strachocinie i już dzisiaj to zapisać. Jeżeli 

pojawiły się środki, wprowadzić do wieloletniej prognozy finansowej, zapis rozbudowa 

szkoły w Strachocinie. Kolejno Przewodniczący zapytał Skarbnik Gminy, jak to można 

zrobić.  

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska, zaproponowała, żeby zrobić to na podstawie 

dokumentów, które istnieją, przede wszystkim mówiących o jakiejś wartości tej inwestycji 

i dopiero gdyby pojawiły się środki na nowe inwestycje w roku 2022 jest taka możliwość. 
Natomiast zaproponowała, żeby zrobić to na podstawie jakiś dokumentów, jak nazwiemy to 

zadanie. Zdefiniujemy nazwę tego zadania, zdefiniujemy prace, które należy wykonać w tym 

zadaniu, a tego jeszcze nie mamy. Jak będziemy mieli już informacje, kosztorys, nic nie stoi 

na przeszkodzie, żeby od roku 2022 takie zadanie wpisać. 
Radny Józef Tracz odniósł się do przedstawionej propozycji Przewodniczącego. Radny 

powiedział, że rok 2022 jest odległym czasem i nie wiadomo, co jeszcze się wydarzy. Mamy 

rozpoczęte dwie inwestycje. Ogłoszone przetargi mogą generować większe koszty niż 
oczekujemy, a pompowanie sztucznie wieloletniej prognozy, po to, by tylko wepchnąć nie ma 
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sensu. Mamy też świetlicę w Tychowie, która generuje koszty i nierozstrzygnięty przetarg. 

Zróbmy najpierw to, co mamy. Bądźmy odpowiedzialni za finanse. Budżet to nie jest coś, co 

się da naciągnąć. Radny Tracz powiedział, że uważa, iż gmina powinna zadbać 
o dokumentacje i być gotowa, żeby wpisać do budżetu, do wieloletniej prognozy finansowej. 

Następnie Przewodniczący Rady Edward Kosmal powiedział, że stawia wniosek, i zostanie 

on przegłosowany, a radni zdecydują. 

Przewodniczący Rady Edward Kosmal postawił wniosek żeby uwzględnić w prognozie 

wieloletniej inwestycje od roku 2022 rozbudowa szkoły w Strachocinie i zapytał radnych, kto 

jest za takim wnioskiem.  

Radny Mariusz Sikorski zapytał Przewodniczącego, na jaką kwotę, bo jest to ważne. 

Przewodniczący Rady Edward Kosmal odpowiedział, że taką, jak jest to rozłożone w latach 

w wieloletniej prognozie i ona przez okres dwóch trzech lat zbilansuje się z tego, co wynika 

z prognozy.  

Radny Józef Tracz podkreślił, że prognoza oparta jest na założeniach, a te założenia dzisiaj 

są nie pewne, że się je zrealizuje. 

Przewodniczący Rady Edward Kosmal powiedział, że projekt kosztorysowy będzie 

w listopadzie. Natomiast Radny Mariusz Sikorski powiedział, że w prognozie trzeba wpisać 
kwotę. Odpowiadając Przewodniczący powiedział, że w prognozie są wpisane kwoty, jakie są 
wolne środki. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wpisane kwoty informują o tym, że od tego roku można 

wprowadzić nowe zadania inwestycyjne. Natomiast nowe zadania inwestycyjne to już 
niekoniecznie zadanie wieloletnie, ponieważ nowe zadanie może być w ciągu roku, na 

przykład naprawa czy budowa oświetlenia. Nie wiemy, co za cztery lata będziemy w stanie 

mogli zrobić, co nam pozwoli finansowo zrealizować dane zadanie. Jednocześnie Skarbnik 

Gminy poinformowała, że ma uwagę, gdyż jeszcze czekamy na opinię RIO, co do spłat 

kredytów, jakie zostały przedstawione i co do wysokości tych kredytów. Warto poczekać na 

tę opinię. 
Odpowiadając na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy, czy jest przeszkoda prawna 

Skarbnik Gminy powiedziała, że nie ma przeszkody prawnej, ponieważ jest to tylko 

prognoza. 

Radny Józef Tracz zwracając się do radnych podkreślił, że te dwie inwestycje jak szkoła 

i droga będą generowały koszty. Radny powiedział, że muszą być jeszcze pieniądze na drogi. 

Trzeba pamiętać, że mieszkańcom trzeba zapewnić oświetlenie, drogi, poprawę 
bezpieczeństwa, a nie tylko budować. Radny Tracz podkreślił, że szkoła ta jest jak najbardziej 

potrzebna, tylko trzeba zachować kolejność. Tak jak w budżecie domowym i tu musi się 
odbywać gospodarowanie pieniędzmi. 

Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, iż chce przypomnieć, że kadencja kończy się za 

dwa miesiące i nie chciałaby, aby ktoś zarzucił, że uwiązaliśmy przyszłą radę obietnicami nie 

do spełnienia, więc skończmy to, co zaczęliśmy i dajmy innym decydować, co tu będzie. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek za wprowadzeniem do 

wieloletniej prognozy finansowej zadania inwestycyjnego od roku 2022 pod nazwą 
rozbudowa szkoły w Strachocinie. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 

nieobecny radny Maciej Lipka: 

• 4 głosami za, 

• 10 głosami przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
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odrzuciła postawiony wniosek za wprowadzeniem do wieloletniej prognozy finansowej 

zadania inwestycyjnego od roku 2022 pod nazwą rozbudowa szkoły w Strachocinie. 

Kolejno Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2029. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 

nieobecny radny Maciej Lipka: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosami przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLII/301/18 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2029, która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

AD 11. INFORMACJA WÓJTA GMINY O ZAGOSPODAROWANIU PRZEJMOWANEGO 
MIENIA OD KRAJOWEGO OŚRODKA WSPARCIA ROLNICTWA 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Przewodniczącą Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwię Więcek o przedstawienie opinii Komisji 

do powyższej informacji. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię Komisji do wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 27 sierpnia 

2018 r. zapoznała się z informacją Wójta Gminy o zagospodarowaniu przejmowanego oraz 

planowanego do przejęcia mienia od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, i wyrażając 

swoją opinię powyższą informacje przyjęła. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o pytania do informacji. 

Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że ma wrażenie, iż informacja ta nie odbiega 

w szczegółach od informacji, którą radni uzyskali rok temu, a wie, że podejmowanych było 

mnóstwo czynności, żeby proces przejmowania był aktywniejszy i żeby faktycznie przeszło 

do przekazania czegoś. Radna zapytała Wójta, czemu nie ma takiej informacji.  

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że informacja, jest  zaktualizowane 

dwoma aktami notarialnymi. Zastępca Wójta wyjaśnił, iż występujemy z pismami i wszędzie 

procedura mówi o planowaniu i zgodności ze studium lub planem miejscowym. Są dwie 

uchwały, że przystąpimy. Wystąpienie nie jest adekwatne, żeby te uchwały stały się wiążące. 

Cały czas są starania, aby Dyrektor KOWR przychylił się do przekazania zgodnie 

z istniejącymi zapisami w studium i podał przykład dwóch działek z identycznym zapisem 

w studium, gdzie jedna z działek została przekazana, a druga nie. Czynione są starania, aby 

działka przy świetlicy w Ulikowie została przejęta. 

Radna Kuśnierz powiedziała, że z tej informacji to nie wynika i nie wie czy jest to brak 

nadzoru ze strony przełożonych. Informacja nie odzwierciedla włożonej pracy. 

Zastępca Wójta Gminy odniósł się do sytuacji starań z przejmowaniem działek w Małkocinie, 

ale od osób prywatnych. 

Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że w wielu punktach informacja kończy się tym, że 

będą się wstrzymywać do czasu zakończenia procedur planistycznych. W związku z tym 

Radna zapytała, co gmina zrobiła w tym kierunku, czy policzono, jakie będą koszty planów 

w tych miejscowościach, gdzie plany będą dla gminy najistotniejsze, w tych zakresach gdzie 

będą potrzebne działki. Zastępca Wójta Gminy odpowiedział, że takich analiz nie robiono. 

AD 12. INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT REALIZACJI SKŁADANYCH 
WNIOSKÓW W SPRAWIE SPORZĄDZANIA LUB ZMIANY MIEJSCOWEGO 
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PLANU ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO ORAZ STUDIUM 
UWARUNKOWAŃ I KIERUNKÓW ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO 
GMINY  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Przewodniczącą Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwię Więcek o przedstawienie stanowiska 

Komisji do powyższej informacji. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię Komisji do wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na tym samym posiedzeniu w dniu 

27 sierpnia 2018 r. zapoznała się z informacją Wójta Gminy na temat realizacji składanych 

wniosków w sprawie sporządzania lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego oraz studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy, i wyrażając swoje stanowisko powyższą informacje przyjęła. 

AD 13. OCENA DZIAŁALNOŚCI OŚRODKA ADMINISTRACYJNEGO SZKÓŁ ZA I- SZE 
PÓŁROCZE 2018 ROKU ORAZ OCENA PRZYGOTOWANIA SZKÓŁ DO ROKU 
SZKOLNEGO 2018/2019 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie stanowiska 

Przewodniczącego Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 

opinię Komisji do wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2018 r., 

zapoznała się z informacją dotyczącą działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze 

półrocze 2018 roku oraz przygotowaniem szkół do roku szkolnego 2018/2019 i wyrażając 

swoje stanowisko, Komisja powyższą informację przyjęła. 

Ponadto Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet powiedział, że co do szczegółów stanu 

szkół jest Radzie wszystko wiadomo. Przypomniał, że jedna szkoła jest w trakcie rozbudowy, 

druga będzie, jeżeli tylko znajdzie się wykonawca. Odnosząc się do kwestii rozbudowy 

szkoły w Strachocinie, Przewodniczący Komisji powiedział, że w miarę możliwości 

finansowych gminy, będzie to konieczność bez zapisywania w wieloletnim planie. 

Radny Mateusz Jarosz zwracając się do Wójta Gminy powiedział, że Wójt na każdej 

komisji informował, że dyrektor szkoły w Strachocinie, informowała, aby wykonać w tym 

okresie ogrzewanie budynku, a przez trzy lata sobie poradzi. Radny nie wie skąd te słowa 

Wójta, gdyż rozmowa z Panią Dyrektor wyglądała inaczej. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że są to słowa przeciwko słowu i sobie 

tego nie wymyślił, informując radnego, że sprawę wyjaśni. 

Następnie Radny Jarosz przekazał radnym, że po rozmowie Dyrektor powiedziała, że przez 

ten rok sobie poradzi, gdyż zlikwidowała świetlicę dla dzieci, a za rok już nie wie. 

Radny Mariusz Sikorski odniósł się do tabeli z liczbą uczniów w poszczególnych szkołach 

i zapytał Wójta czy jest to stan na 1 września tego roku. 

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że nie, dlatego, iż SIO będzie 

dopiero robione. Jednocześnie wyjaśnił, że w tej chwili w szkole w Grzędzicach z informacji 

z ubiegłego piątku od dyrektor szkoły dzieci z 230 będzie 210, natomiast liczba dzieci 

z oddziałów przedszkolnych pozostaje ta sama. W Strachocinie było dzieci 105, obecnie jest 

108, a w oddziałach przedszkolnych było 30, jest 33. 

AD 14. OCENA STANU OCHRONY PRZECIWPOŻAROWEJ NA TERENIE GMINY 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącego Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty. 
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Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 

opinię Komisji do wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 28 sierpnia 2018 r., 

zapoznała się z informacją dotyczącą stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy 

Stargard i wyrażając swoją opinię, Komisja powyższą informację przyjęła. 

AD 15. UTRZYMANIE ESTETYKI I CZYSTOŚCI NA TERENIE GMINY ORAZ PRZEGLĄD 
OBIEKTÓW SPORTOWYCH – WYJAZD KOMISJI W TEREN 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącego Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 

opinię Komisji z wyjazdu w teren, który odbył się po posiedzeniu komisji w dniu 28 sierpnia 

2018 r. Komisja udała się do miejscowości Święte i Tychowo, gdzie obejrzała obiekty 

sportowe, boisko w Tychowie i obiekt sportowy w Świętym. Na możliwości, jakie posiada 

gmina to obiekty te są w stanie dobrym. Natomiast, jeśli chodzi o estetykę i dbałość wszystko 

zależy od ludzi, czy jest powykaszane. W większości pobocza są czyste i zadbane. Następnie, 

co się daje zauważyć, to stan nawierzchni dróg. W obu miejscowościach nie jest zbyt ładnie. 

Drogi są pozarywane, wąskie z obecnością dużej ilości piasku. Ten problem akurat dotyczy 

wszystkich miejscowości.  

Następnie Radna Wiesława Kuśnierz, ponieważ nie zdążyła odnieść się do informacji 

dotyczącej stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy, poprosiła, aby do niej wrócić. 
Radna odniosła się do zamieszczonej w tabeli informacji o ilości hydrantów i zapytała czy 

ktoś policzył hydranty w naturze, ponieważ jest podobna sytuacja jak w informacji 

z przejmowanym mieniem. Radna powiedziała, że może ktoś przeliczyłby te hydranty, 

ponieważ już w ubiegłym roku ten temat poruszała, żeby je przeliczyć i sprawdzić czy są 
sprawne. 

Radny Józef Tracz potwierdził, na przykładzie Ulikowa po zakończonej w ubiegłym roku 

inwestycji jest ich więcej, a wpisana jest stara liczba. 

AD 16. OPINIA KOMISJI REWIZYJNEJ Z PRZEPROWADZONEJ KONTROLI 
W ZAKRESIE PROCEDURY SPRZEDAŻY DZIAŁEK GMINNYCH 
OZNACZONYCH NUMERAMI GEODEZYJNYMI 171, 172, 173 i 174, 
POŁOŻONYCH W OBRĘBIE STRACHOCIN 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o przedstawienie opinii poprosił 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda poprosiła o 5 minut przerwy na 

skonsultowanie z Panią Mecenas, które informacje z uwagi na media może przedstawić.  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal po przerwie o godzinie 11.25, wznowił 

obrady sesji i ponownie poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie 

opinii. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała, że najpierw chciałaby 

radnych zapoznać z protokołem z przeprowadzonej kontroli. Jednocześnie poinformowała, że 

wczoraj Komisja dowiedziała się, że oryginały dokumentów kontroli zginęły i ma tylko kopię 
tych dokumentów. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda odczytała protokół 

z przeprowadzonej kontroli w zakresie procedury sprzedaży działek gminnych oznaczonych 

numerami geodezyjnymi 171, 172, 173 i 174, położonych w obrębie Strachocin, którego 

kopia stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Jeżeli chodzi o samą procedurę sprzedaży działek Komisja żadnych nieprawidłowości 

formalnych nie stwierdziła. Jest to bez zastrzeżeń. 
Następnie rozpoczęła się dyskusja. 

Radny Józef Tracz zapytał Wójta, co się dzieje w tej chwili na tych sprzedanych działkach, 

ile wpłynęło wniosków o decyzje o warunkach zabudowy ile pozwoleń na budowę. 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, powiedział, że w szczegółach poprosi kierownika 

Referatu Planowania Przestrzennego, a ze swojej strony powiedział, że leży u niego decyzja 

o warunkach zabudowy niepodpisana od pewnego czasu. Jedna decyzja została wydana na 

budowę domu opieki. 

Zanim przybyła poproszona na sesję Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda, przedstawiła radnym pismo z dnia 

29 czerwca 2018 r. skierowane przez Pana Bogdana Mazur pełnomocnika nabywcy Pana 

Łukasza Mazur do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy. 

Radny Józef Tracz zapytał Wójta, co zrobi w kwestii zaginięcia dokumentów. Wójt Gminy 

Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że nie wie, o jakie dokumenty chodzi, i nie wie czy 

w ogóle zaginęły. 

Następnie Radna Wiesława Kuśnierz przedstawiła przebieg złożenia w urzędzie 

dokumentów z przeprowadzonej kontroli po jej zakończeniu. Wyjaśniła, że dokumenty te 

przekazała Sekretarz Gminy. 

Sekretarz Gminy Danuta Żygadło odniosła się do przedstawionej sytuacji przekazania 

powyższej dokumentacji. Sekretarz potwierdziła, że otrzymała te dokumenty, a następnie 

położyła je na biurku pracownika obsługi biura Rady Gminy, który w tym czasie był na 

urlopie. Jednocześnie przyznała, że z pracownikiem obsługi biura Rady Gminy na temat tych 

dokumentów nie rozmawiała do czasu wczorajszego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, kiedy 

to dokumenty były potrzebne. Sekretarz jednocześnie powiedziała, że miała kopię protokołu, 

którą otrzymała, jako że uczestniczyła w kontroli. Na podstawie tej kopii odtworzyła teczkę 
z dokumentami, które komisja żądała. Następnie Sekretarz powiedziała, że drugi pracownik 

pracujący w pokoju biura Rady Gminy, robi dokumenty do archiwum i trzeba wszystko 

przejrzeć. Na tę chwilę nie potrafi powiedzieć, co się stało. Trzeba będzie na spokojnie 

poszukać. 

Następnie Radna Wiesława Kuśnierz zapytała Wójta, w związku z pismem, które wpłynęło 

do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, jakie konsekwencje służbowe z tytułu naruszenia 

tajemnicy służbowej, Wójt ma zamiar wyciągnąć w stosunku do pracowników, bo w piśmie 

są informacje, z naszej komisji i nie wiadomo skąd jeszcze. Kto je ujawnił Panu Bogdanowi 

Mazur i co w tej sprawie ma Wójt zamiar zrobić?  

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, iż myśli, że stosownie do przepisów 

prawa odpowiednie konsekwencje zostaną wyciągnięte i w tym pomoże Pani Mecenas. 

Kolejno Radny Józef Tracz zapytał przybyłą na sesję Kierownik Referatu Planowania 

Przestrzennego Mirosławę Antczak, co się przez ten rok działo na tych działkach, jakie były 

wnioski, jakie były decyzje? 

Kierownik Referatu Mirosława Antczak, wyjaśniała, że nie jest przygotowana do tego 

tematu i może odpowiedzieć z tego, co pamięta. Kierownik powiedziała, że ma ze sobą dwie 

sprawy, a czy były inne nie pamięta. Wymagałoby to przeanalizowania dokumentów. Z tych 

spraw, które ma, dotyczą one części działki nr 174 w Strachocinie. Dla jednej sprawy 

wnioskowanej przez właściciela terenu w dacie 30.01.2018 r., została już wydana decyzja 

o warunkach zabudowy z dnia 25.07.2018 r. i dotyczy budowy budynku usługowego 

o charakterze opieki nad osobami starszymi wraz z niezbędną infrastrukturą. Druga sprawa 
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datowana na 08.03.2018 r., nie jest zakończona jeszcze decyzją, wnioskowana przez osobę, 
która nie jest właścicielem terenu, a dotyczy budowy 11 budynków mieszkalnych 

jednorodzinnych wraz z niezbędną infrastrukturą na części działki nr 174 w obrębie 

Strachocin. Czy były inne wnioski i czy były jakieś decyzje w okresie wcześniejszym, 

Kierownik powiedziała, że jest jej trudno powiedzieć, gdyż wymaga to przygotowania. 

Radna Wiesława Kuśnierz zapytała Kierownik, czy jej Referat nadzoruje podział działek.  

Kierownik Mirosława Antczak odpowiedziała, że Referat uczestniczy w zakresie 

opiniowania zgodności projektu podziału z decyzjami o warunkach zabudowy albo 

miejscowego planu zagospodarowania. 

Odpowiadając na kolejne pytanie Radnej Wiesławy Kuśnierz o wiedzę na temat nowego 

podziału tych działek, Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego odpowiedziała, że nie 

ma tej wiedzy. 

Radna potwierdziła, iż nadzór na podziałami w urzędzie sprawuje Referat Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa. 

Radny Józef Tracz powiedział, że pierwszy raz na temat rozmowy odnośnie tych działek, 

radni uzyskali informację, iż jest to tylko stara żwirownia. Teraz okazuje się, że to tylko 

część, a reszta jest to fajny teren pod zabudowę. Radny zapytał Wójta Gminy, jak 

podejmował decyzję o sprzedaży tych działek, czy nie warto było pomyśleć, żeby coś z tym 

terenem zrobić, żeby Gmina trochę więcej zarobiła. 

Radny Mateusz Jarosz odnosząc się do kwestii dróg na tym obszarze, powiedział, że po 

okazaniu punktów granicznych okazało się, że droga, która istnieje 50 lat, znajduje się teraz 

na prywatnej działce. Następnie Radny poinformował, że Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji powiedziała, iż będzie musiała na odbudowę tej drogi przeznaczyć 
w budżecie 100 tys. zł.   

Radna Wiesława Kuśnierz zapytała Wójta czy ktoś personalnie rozmawiał z wnioskodawcą, 
który był inicjatorem kupna tych 11 ha. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że Wójt odpowiada za wszystko, ale 

nigdy nie zajmował się podziałami działek oraz ich przeznaczeniem. Są pracownicy 

funkcyjni, którzy się tym zajmują. Jeżeli chodzi o Strachocin był przekonany, że jest to była 

żwirownia z przebiegiem gazociągu. Przyznał, iż był to błąd, że w szczegółach nie 

analizował, jeżeli chodzi o ten konkretny przypadek. Odnosząc się do wydanych decyzji 

i tych jeszcze niewydanych Wójt powiedział, że Gminie nie bardzo można nie wydać decyzji. 

W przypadku sprzedaży innych działek referat, który zajmuje się podziałami i sprzedażą, 
zawsze występował do referatu planowania o wydanie decyzji o warunkach zabudowy. 

Czemu tak się stało, że nie było wydanej decyzji, nie wie.  

Radny Józef Tracz zapytał czy na podstawie wyceny nie warto było się zastanowić czy ten 

rzeczoznawca tam był i miał wiedzę, że jest tam tylko śmietnisko i wycenił tak ten teren. 

Radny jednocześnie przeprosił za to pytanie i powiedział, iż ma nadzieję, że nie uraził 

rzeczoznawcy.  

Radna Wiesława Kuśnierz zapytała Wójta, z czego wynikało, że połączono te cztery działki 

do jednej sprzedaży, czy tylko z wniosku inicjatora, bo przecież każda była inna. Dlaczego 

połączono je w jedną całość i oceniano tak samo i sprzedawano łącznie? 

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski powiedział, że działki 171, 172, 173 i 174, 

stanowiły jeden kompleks, jako wyrobisko i nieużytki w części droga zgodnie z zapisami. 

Zawsze był problem z tym terenem, był on grodzony. Jest to obszar Doliny Krąpieli. 

W związku z tym zostało to sprzedane w kompleksie, jako całość. A co do wartości to określił 
ją rzeczoznawca i trudno mu powiedzieć, na jakiej podstawie i czy tam był, to on jako 

rzeczoznawca wziął na siebie odpowiedzialność. 
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Radny Józef Tracz zapytał czy nie powinno działanie Gminy być takie, że należało je 

najpierw przekształcić. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała, że pod względem 

formalnym jest wszystko dobrze, ale z uwagi na całą zaistniałą sytuację, czuje się 
odpowiedzialna za pełnioną funkcję, a ponieważ budzi to ogromne wątpliwości Komisji, co 

do legalności, zasadności, celowości i gospodarności, dlatego wstępnie Komisja przygotowała 

na ręce Przewodniczącego wniosek i o ile radni go zaakceptują poddaje go pod dyskusje. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał złożony wniosek 

Komisji Rewizyjnej o skierowanie zgłoszenia o ewentualnych nieprawidłowościach przy 

sprzedaży działek w Strachocinie do Delegatury Centralnego Biura Antykorupcyjnego 

w Szczecinie. Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o rozpoczęcie dyskusji 

przed podaniem wniosku pod głosowanie. Jednocześnie Przewodniczący wyjaśnił, że jeżeli 

wniosek zostanie poparty to trzeba go będzie podjąć w formie uchwały i najlepiej byłoby to 

zrobić dzisiaj poprzez wprowadzenie do porządku obrad poprzez aklamacje projektu. 

W przypadku sprzeciwu wniosek będzie bezprzedmiotowy, co wcale nie oznacza, że nie trafi 

on wcale do CBA. 

Radny Janusz Łojko zapytał, czy będzie zasadne skierowanie tego wniosku do CBA, jeżeli 

te procedury zostały wykonane w sposób prawidłowy. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal ponownie odczytał uzasadnienie złożonego 

wniosku.  

Radny Józef Tracz powiedział, że patrząc się na całość, może się okazać, że ta dyskusja, na 

niepełnym materiale wiedzy, jest bezzasadna. Ale z drugiej strony mieszkańcy, jeżeli obejrzą 
sesję, a my nie jesteśmy przekonani, co do tego jak faktycznie jest. Radny powiedział, ze nie 

pozwoliłby wziąć na siebie taką odpowiedzialność, by tego nie sprawdzić. Jeżeli będzie 

wszystko w porządku, to nic z tego nie będzie. Wniosek zostanie odrzucony przez CBA. 

Radny zapytał czy z drugiej strony, jako Radni mogą brać odpowiedzialność przed 

mieszkańcami za zaniechanie. 

Natomiast Radna Wiesława Kuśnierz wyjaśniła, z czym jako Komisja miały największe 

wątpliwości. Zgodnie z zapisami statutu komisja kontroluje legalność, gospodarność, 
rzetelność, celowość i zgodność dokumentacji ze stanem faktycznym. Komisja uchwałą była 

upoważniona do kontroli zgodności dokumentacji ze stanem faktycznym, co też zostało 

wykonane. Natomiast Komisja nie miała upoważnienia do przeprowadzenia legalności, 

gospodarności, rzetelności i celowości, ponieważ żeby to skontrolować niezbędne jest 

wykonanie czynności, których komisja nie ma prawa wykonywać. Na przykład nie wolno jest 

przesłuchiwać świadków, których należałoby pouczyć o odpowiedzialności za fałszywe 

zeznania. Radna zapytała jak miałyby ustalić, kim jest człowiek i w jakim charakterze tu 

wystąpił, inicjator sprzedaży. Nie ma prawa przesłuchiwać pracowników gminy. Można brać 
wyjaśnienia na piśmie. Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że wykonując kontrolę nie 

miały możliwości rozmawiać z Panią Kierownik Dorotą Mazur, ponieważ wystąpiła 

o zastępstwo, gdyż się wyłączyła z postępowania i w związku z tym przy kontroli obecna była 

Sekretarz Gminy. Wobec tego wymaga to przeprowadzenia kontroli przez organy, które są do 

tego powołane. Radna podkreśliła, że będzie pierwszą osobą, która przeprosi Panią Dorotę 
Mazur, jeżeli postępowanie wykaże nadwrażliwość Komisji, ale woli, aby to ktoś sprawdził.  

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet powiedział, 

iż myśli, że wniosek jest precyzyjnie złożony i zajmowanie stanowiska przez każdego 

w dyskusji nie ma sensu. Każdy poprzez głosowanie wyrazi swój stosunek do tego wniosku. 

Kolejno Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej.  
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Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 

• 0 głosami przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

przyjęła wniosek Komisji Rewizyjnej o skierowanie zgłoszenia o ewentualnych 

nieprawidłowościach przy sprzedaży działek w Strachocinie do Delegatury Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego w Szczecinie. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Panią Mecenas o pomoc 

przy sformułowaniu uchwały, która jak powiedział, zostanie następnie wprowadzona do 

porządku obrad. 

Radny Mariusz Sikorski zapytał czy można formalnie wprowadzić do porządku obrad 

uchwałę, której nie ma. 

Radca Prawny Patrycja Rybak – Dębińska, poprosiła Przewodniczącego o ogłoszenie 

przerwy i przygotowanie uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal ogłosił 20 minutową przerwę. Następnie 

Przewodniczący Rady o godzinie 12.47 wznowił obrady sesji. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda w imieniu Komisji Rewizyjnej złożyła 

ustny wniosek o podjęcie uchwały w sprawie skierowania zgłoszenia o ewentualnych 

nieprawidłowościach przy sprzedaży działek w Strachocinie do Delegatury Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego w Szczecinie. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Edward Kosmal zwrócił się do Rady z wnioskiem 

o wprowadzenie do porządku obrad punktu 16a tj. podjęcie projektu Uchwały Rady Gminy 

Stargard NR XLII/302/18 z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie skierowania zgłoszenia 

o ewentualnych nieprawidłowościach przy sprzedaży działek w Strachocinie do Delegatury 

Centralnego Biura Antykorupcyjnego w Szczecinie. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Głos zabrał Radny Janusz Łojko, który powiedział, że jest dziwna sytuacja, ponieważ, gdy 

dochodzi do podjęcia według niego ważnej decyzji, nagle brakuje trzech Radnych.  

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jest ustawowa większość rady i jest quorum. Na co Radny 

Janusz Łojko powiedział, że chciałby, aby nie poczuwać się do współodpowiedzialności przy 

głosowaniu, też chciałby o zwolnienie na pół godziny. Przewodniczący Rady odpowiedział 

Radnemu, że jest to jego decyzja i ma on prawo nie głosować.  
Następnie z uwagi na brak innych pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu 16a. Podjęcie projektu uchwały Rady 

Gminy Stargard NR XLII/302/18 z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie skierowania zgłoszenia 

o ewentualnych nieprawidłowościach przy sprzedaży działek w Strachocinie do Delegatury 

Centralnego Biura Antykorupcyjnego w Szczecinie. 

Kolejno Rada Gminy Stargard w obecności 12 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 

nieobecni radni Anna Góra, Małgorzata Cieplak oraz Maciej Lipka: 

• 10 głosami za, 

• 1 głosem przeciw, 

• 1 głosem wstrzymujących się, 

przyjęła wprowadzenie do porządku obrad XLII sesji Rady Gminy Stargard punkt 16a. 

Podjęcie projektu uchwały Rady Gminy Stargard NR XLII/302/18 z dnia 31 sierpnia 2018 r. 

w sprawie skierowania zgłoszenia o ewentualnych nieprawidłowościach przy sprzedaży 

działek w Strachocinie do Delegatury Centralnego Biura Antykorupcyjnego w Szczecinie. 
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Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmianę porządku poprzez 

wprowadzenie do porządku obrad punktu 16a. Podjęcie projektu uchwały Rady Gminy 

Stargard NR XLII/302/18 z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie skierowania zgłoszenia 

o ewentualnych nieprawidłowościach przy sprzedaży działek w Strachocinie do Delegatury 

Centralnego Biura Antykorupcyjnego w Szczecinie. 

Kolejno Rada Gminy Stargard w obecności 12 radnych obecnych na sali podczas głosowania 

nieobecni radni Anna Góra, Małgorzata Cieplak oraz Maciej Lipka głosowała nad zmianą 
porządku obrad ze zmianą.  

Wobec niejasności oraz braku zrozumienia w przeprowadzonym głosowaniu nad przyjęciem 

porządku obrad ze zmianą, Przewodniczy zarządził reasumpcję głosowania.  

Kolejno ponownie Rada Gminy Stargard w obecności 12 radnych obecnych na sali podczas 

głosowania, nieobecni radni Anna Góra, Małgorzata Cieplak oraz Maciej Lipka: 

• 10 głosami za, 

• 1 głosem przeciw, 

• 1 głosem wstrzymujących się, 

przyjęła porządek obrad ze zmianą wprowadzającą punkt 16a. Podjęcie projektu uchwały 

głosowała nad zmianą porządku obrad ze zmianą Rady Gminy Stargard NR XLII/302/18 

z dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie skierowania zgłoszenia o ewentualnych 

nieprawidłowościach przy sprzedaży działek w Strachocinie do Delegatury Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego w Szczecinie. 

AD 16 a. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE SKIEROWANIA ZGŁOSZENIA 
O EWENTUALNYCH NIEPRAWIDŁOWOŚCIACH PRZY SPRZEDAŻY DZIAŁEK 
W STRACHOCINIE DO DELEGATURY CENTRALNEGO BIURA 
ANTYKORUPCYJNEGO W SZCZECINIE  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił radnych o pytania oraz uwagi. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Kolejno Rada Gminy Stargard w obecności 12 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 

nieobecni radni Anna Góra, Małgorzata Cieplak oraz Maciej Lipka: 

• 10 głosami za, 

• 1 głosem przeciw, 

• 1 głosem wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XLII/302/18 w sprawie skierowania zgłoszenia o ewentualnych 

nieprawidłowościach przy sprzedaży działek w Strachocinie do Delegatury Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego w Szczecinie, która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

AD 17. INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM 

Radni otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez Gminę 
w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta Gminy Stargard. Informacja 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos poinformował, że uzupełnienie 

do informacji, którą radni otrzymali, przedstawi Zastępca Wójta Jerzy Makowski, z uwagi, iż 
większy okres czasu przebywał na urlopie. Zastępca Wójta Gminy przedstawił, w jakich 

spotkaniach i uroczystościach uczestniczył sam lub wspólnie z wójtem w okresie 

międzysesyjnym. 
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‒ 16 lipca odbyło się zebranie wiejskie w Skalinie, na którym dokonano wyboru sołtysa 

sołectwa, którą została obecna na sesji Pani Paulina Zielińska.  

‒ w miesiącu lipcu w szkole w Sownie odbył się konkurs na Dyrektora Szkoły, wybrana 

została obecna dyrektor, 

‒ w Pęzinie pożegnano Panią Kierownik Kuchni Gminnej, która odeszła na emeryturę, 
‒ w miesiącu sierpniu odbyły się w Lipniku Festyn Rodziny, w Krąpielu Festyn Odpustowy,  

‒ 15 sierpnia razem z Przewodniczącym Rady udział w mszy świętej w intencji za Ojczyznę 
z okazji obchodów Dnia Wojska Polskiego, 

‒ 25 sierpnia odbyły się dożynki Gminne, ponadto odbywały się dożynki w sołectwach, 

‒ 30 sierpnia udział z Wójtem Gminy w uroczystościach z okazji przybycia pierwszych 

mieszkańców Kurcewa.  

Następnie Radny Mateusz Jarosz odniósł się do pisemnej informacji Wójta, i sytuacji 

w sprawie wykonania drogi wewnętrznej w miejscowości Strachocin, działka numer 49. 

Radny wyjaśnił, iż droga znalazła się na prywatnych działkach. Było porozumienie, że Gmina 

wykona tę drogę w okresie wiosennym. Gmina wykonała drogę. Koszt wyniósł 40 tys. zł. 

Zaledwie 200 metrów wysypania kruszywem i zagęszczenie. Po czym po dwóch miesiącach, 

na tej drodze koparka przebudowuje kanalizację. Radny uważa, że takiej sytuacji nie powinno 

być. Poza tym było wiadomo, że mieszkaniec, który wybudował tam dom prosił 

o przesuniecie kanalizacji, ponieważ przebiegała po jego działce. O tym, że taki jest przebieg 

kanalizacji było już w październiku ubiegłego roku. 

Następnie Radna Wiesława Kuśnierz odniosła się do pisemnej informacji do punktu 

dotyczącego uruchomienia postępowania w sprawie kompleksowego wyposażenia sali 

konferencyjnej wraz z systemem rady gminy. Radna zapytała o planowany koszt tej 

przebudowy. Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, odpowiadając na pytanie Radnej 

powiedział, że został ogłoszony przetarg, a do budżetu na ten cel zostało wprowadzone 

90 tys. zł. 

AD 18. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedział, że jak wspomniał już Zastępca 

Wójta, również uczestniczył w różnych uroczystościach i imprezach. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał pismo Zarządu Klubu Żeglarskiego „GROT” z dnia 

14 sierpnia 2018 r., skierowane do rady w sprawie zapewnienia dostępu do części działki 

w Wierzchlądzie dzierżawionej i użytkowanej przez Klub. W związku z prowadzoną na tym 

terenie inwestycją. Jednocześnie Klub przypomniał, iż zwracał się już do Gminy celem 

wytyczenia drogi dojazdowej do użytkowanej części działki i basenu portowego, ponieważ 
teraz korzysta z dojazdu poprzez działkę sąsiednią należącą do osoby prywatnej na zasadzie 

dzierżawy. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poprosił Wójta o wyjaśnienie jak wygląda 

sytuacja na tym terenie. 

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, iż w tej chwili jest robiony ciąg pieszo – 

jezdny i dojście do plaży w ramach środków pomocowych Stowarzyszenia WIR. 

Jednocześnie potwierdził, że Klub korzysta z dojazdu do przystani poprzez działkę sąsiednią. 
Wcześniej działki te stanowiły jeden kompleks. A na tym obszarze nigdy nie było drogi, 

dojazd był poprzez wskazaną działkę sąsiednią. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek, przypomniała, że miała tam być robiona 

droga. Zastępca Wójta Gminy potwierdził, że jest ona właśnie tam robiona, ale teraz kwestia, 

jakiego ciężaru mają jeździć tam samochody. Jednocześnie wyjaśnił, że nie ma też 
możliwości zrobienia drogi.  
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Kolejno Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek, zapytała czy ta droga, jako ciąg pieszo – 

jezdny, który jest w projekcie umożliwi przejazd samochodów z naczepą z jachtem, żeby go 

zwodować, czy też trzeba będzie wodować się w innej miejscowości. Zastępca Wójta 

wyjaśnił, że nie ma tam nawet możliwości manewru samochodami po tym obszarze. Cały 

transport odbywa się przez nieruchomość sąsiednią. Jeżeli nie będzie możliwości wodowania 

to wówczas muszą znaleźć miejsce inne na wodowanie. Zastępca powiedział, że trzeba było 

robić drogę o zupełnie innych parametrach, poza tym teren ten jest podmokły i trzeba byłoby 

ponieść znaczne nakłady. 

Radny Józef Tracz zapytał czy ten teren będzie ogrodzony, aby uniemożliwić wjazd 

samochodem na tę drogę. Zastępca Wójta odpowiedział, iż już w tej chwili jest zabezpieczony 

wjazd, gdyż wcześniej samochody wjeżdżały na pierwszą plażę. 

AD 19. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 

Brak interpelacji. 

AD 20. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 

Radny Józef Tracz zwrócił się do Sekretarz Gminy z pytaniem, co jest powodem, że nie ma 

regulaminu dla sołtysów, który zobowiązała się na ostatniej sesji w czerwcu przedstawić tak 

jak zmiany do statutu gminy, które również pojawiły się dzisiaj, a nie jak było obiecane, że 

powinny zostać przekazane w lipcu. Radny Tracz podkreślił, iż regulamin ten jest ważny. 

Odpowiadając Sekretarz Gminy powiedziała, że od ostatniej sesji pracuje nad tym statutem 

i jednocześnie zobowiązała się przedstawić regulamin na najbliższą sesję wrześniową. 

Następnie Radny Józef Tracz odniósł się do przedstawionych zmian w statucie gminy, 

i pozostawienia herbu gminu z napisem Stargard Szczeciński. Radny powiedział, ze zmiany 

powinny być większe i herb powinien być zmieniony. Sekretarz Gminy odpowiedziała, że 

w budżecie na przyszły rok zaplanowane zostaną środki na opracowanie herbu. Jednocześnie 

Sekretarz przypomniała, że już wcześniej temat był dwukrotnie podejmowany i dwa razy była 

negatywna opinia komisji heraldycznej. W związku z tym zapadła decyzja, że pozostajemy 

przy tym herbie. 

Radny Józef Tracz zwracając się do Przewodniczącego Rady, że czuje się rozżalony tym 

faktem, że herb pozostaje niezmieniony, chociaż mowa o zmianach w statucie była kilka 

miesięcy wcześniej. 

Natomiast Radny Mariusz Sikorski zapytał Przewodniczącego Rady czy przewiduje 

w związku ze zmianami statutu zwołanie specjalnego posiedzenia komisji, na temat dyskusji 

nad tym dokumentem. Jednocześnie Radny powiedział, że ma kilka uwag, które nie zostały 

uwzględnione i myśli, że nie wyglądałoby to dobrze, aby nad tak ważnym dokumentem radni 

rozmawiali na komisjach przed sesją, bo jest późno. Jest to nasza lokalna konstytucja 

i powinno się ten dokument poważnie potraktować. 

Odpowiadając Przewodniczący Rady powiedział, iż wie, że dokument był bardzo mocno 

konsultowany z nadzorem i jeżeli jest taka potrzeba można zwołać posiedzenie wszystkich 

komisji w jednym terminie i zająć się statutem. Natomiast Radny Sikorski powiedział, że 

według jego opinii bardzo dobrym rozwiązaniem jest podejście do tego projektu, tak jak do 

projektu budżetu. 

Przewodniczący Rady potwierdził, iż tak to zostanie zrobione, radni zostaną poinformowani 

o terminie posiedzenia komisji, które odbędzie się jeszcze przed sesją. 

Na posiedzenie powrócił Radny Maciej Lipka. 

AD 21. SPRAWY RÓŻNE 

Jako pierwszy głos zabrała Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego 

i Budżetu Sylwia Więcek, która zwróciła się z prośbą mieszkańców Skalina, w sprawie 
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zalewania drogi z drogi gminnej. Były dyskusje, oględziny, jeździł wykonawca i pracownik 

referatu. Były decyzje, że droga zostanie odwodniona i były propozycje odwodnienia, a nagle 

decyzji nie ma. Dlatego ponownie przekazuje prośbę w imieniu mieszkańców. 

Przewodnicząca przypomniała, że wcześniej było zapewnienie, że droga zostanie zrobiona. 

Odpowiadając Wójt Gminy powiedział, że wróci do tematu. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przypomniał radnym o złożeniu oświadczeń 
majątkowych do 15 września. 

Następnie głos zabrał Radny Maciej Lipka, który odniósł się do informacji Wójta Gminy 

dotyczącej wykonania zadań przez Gminę w okresie międzysesyjnym w sprawie terminu 

zakończenia napraw placów na dzień 21 września. Radny podkreślił, że temat naprawy był 

zgłaszany kilka miesięcy temu, kiedy dzieci zaczynają korzystać z placów. Następnie Radny 

zapytał czy to nie jest zbytnia opieszałość Gminy, chodzi o bezpieczeństwo dzieci. Radny 

przypomniał, że przedstawiał zdjęcia na sesji. Jednocześnie powiedział, iż pół roku na 

naprawę, uważa, jako działania ze strony Gminy za niedopuszczalne. 

Kolejnym poruszonym tematem przez Radnego Macieja Lipkę była kwestia materiału 

z budowy ronda w Lipniku złożonego w centrum Żarowa, na potrzeby naprawy poboczy 

drogi powiatowej, ponieważ cały ten materiał jak na razie nie został zabrany. Część materiału 

została. Teren zajęty przez Starostwo na złożenie tego materiału, nie przywróciło do stanu 

pierwotnego, o czym było zapewniane. Drzewka i krzewy zostały połamane. Część 
mieszkańców ma duży żal do Gminy za ten stan. Radny zapytał czy Gmina poczyniła dalsze 

kroki na pozyskanie tego materiału od powiatu na naprawę dróg gminnych, chociażby w tych, 

które są w samej miejscowości w stanie zniszczonym. Radny Lipka powiedział również, że 

droga za remizą została zdewastowana, przy okazji robót przy odwodnieniu budynku 

świetlicy. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiadając powiedział, że według oświadczeń 
włodarzy powiatu, frez zostanie zużyty na pobocze drogi powiatowej Stargard – Żarowo. 

Natomiast Radny Lipka stwierdził, że wobec tego prace ustały, bo część materiału została, 

a w Żarowie jest potrzeba na remonty dróg. Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 

odpowiedział, że Gmina wystąpi do Zarządu Dróg Powiatowych, żeby przywrócili teren do 

stanu pierwotnego. 

Następnie odnosząc się do sprawy terminu napraw placów zabaw Wójt Gminy wyjaśnił, że 

może to długo trwało, ale pracownicy przekonali, że trzeba było wybrać wykonawcę na 

naprawy wszystkich placów zabaw na terenie gminy i stąd taki długi termin wykonania, dla 

terenu całej gminy, który kończy się we wrześniu. 

Radny Mateusz Jarosz potwierdził, że termin napraw jest za późny, że remonty są dopiero 

pod koniec sierpnia. Radny powiedział, że w Świętym były uszkodzone dwa elementy, 

pracownik urzędu przyjechał okleił je taśmą i dzieci całe wakacje były bez placu zabaw. 

Radny odniósł się, do jakości prac wykonywanych przez firmę dokonującą napraw podając za 

przykład wykonanie naprawy placu w miejscowości Święte, gdzie firma pozostawiła przy 

palcu uszkodzone elementy, co nie powinno mieć miejsca. Ponadto Radny zwrócił uwagę na 

brak od roku czasu regulaminu korzystania z placu zabaw oraz potrzebie wymiany 

piaskownicy. 

AD 22. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XLIII sesji Rady 

Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie: 

− obrady XLIII sesji Rady Gminy Stargard na dzień 28 września 2018 r. na godz. 10.00, 

− posiedzenie Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na dzień 24 września 

2018 r., 
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− posiedzenie Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty na dzień 25 września 2018 r., 

− posiedzenie Komisji Rewizyjnej na dzień 26 września 2018 r., 

zaś godziny posiedzeń poszczególnych komisji ustalą ich przewodniczący. 

W związku z potrzebą szczegółowego przeanalizowania przedstawionego projektu zmian do 

statutu Gminy Stargard zostanie zwołane w tym celu wspólne posiedzenie wszystkich 

Komisji, o którym radni zostaną odpowiednio poinformowani. 

AD 23. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 

obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 13.27, zamknął obrady XLII sesji Rady 

Gminy Stargard. 
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